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Vážení čtenáři, 
při chystání letošního prvního vydání Lukavického občasníku  

jsme si uvědomili, 
 že je zde pro Vás už 20 let.  

Milému oslavenci tedy přejeme  
spoustu zajímavých příspěvků, nechť se rodina jejich pisatelů stále rozrůstá. 

 
…a protože prezidentské volby už nám, naštěstí, na nervy nebrnkají 

a zima je taková nanicovatá, 
pěkně se usaďte s čajem nebo kávou 

k praskajícímu ohni či hřejícímu radiátoru 
a čtěte… 

 
 

http://hobby.instory.cz/1608-nejcastejsi-chyby-kterych-se-lide-dopousteji-pri-myti-auta.html
http://www.predskolaci.cz/snehova-vlocka/4006


Volební rok 2018    
 
Začali jsme jej volbami prezidentskými a zakončíme volbami komunálními. To je 
však ještě daleko a do té doby nás čeká nejen hodně práce, ale i zábavy :-) 
Na začátku roku jsem absolvoval několik seminářů k různým dotačním titulům 
vypsaným Olomouckým krajem v oblastech kultury a památek, sportu, programu 
obnovy venkova i podpory jednotek dobrovolných hasičů. Požádáme o dotaci 
pro další vybavení naší jednotky, dále o finanční příspěvek na oslavy 745 let obce 
a také finanční podporu při dostavbě šaten sokolovny v Lukavici. Poslední 
úspěšná žádost o dotaci na domovní kompostéry se už realizuje. Kompostéry 
jsou doma a během měsíce února budou rozváženy občanům provozujícím 
zahrádku spolu se smlouvou o bezplatné výpůjčce na dobu 5 let. Po jejím 
uplynutí a řádném využívání kompostéru se občan automaticky stane jeho 
vlastníkem. 
  
Kulturní dům Vlachov se vybavuje potřebným zařízením a připravuje ke 
kolaudaci. Před začátkem jeho užívání našimi občany proběhne Den otevřených 
dveří.    
Na přístavbě šaten sokolovny v Lukavici jsou již osazená okna a dveře. Za 
příznivého počasí pokračují vnitřní stavební práce. K této stavbě se ještě 
připravuje projekt záchytu dešťové vody nejen z nových šaten, ale také z velké 
střechy sokolovny. Nádrž bude umístěna pod zrekonstruovaným tanečním 
parketem a voda z ní bude sloužit k zavlažování fotbalového hřiště. Vše by mělo 
být hotovo v létě tohoto roku.    
V tomto roce se v investicích zaměříme na rekonstrukci klubovny hasičů ve 
Slavoňově u koupaliště, výměnu oken v mateřské škole, novou fasádu 
víceúčelové budovy (hasiči, lékař, byty) v Lukavici, opravy a dokončení výměny 
oken v KD Slavoňov, rekonstrukci zasedací místnosti na obecním úřadě, opravu 
střechy KD Vlachov, výměnu oken a dveří na víceúčelové budově (hospoda, 
obchod, byt) ve Slavoňově a kapličce v Lukavici. Na pozemních komunikacích 
budeme pokračovat ve výměně poškozených poklopů kanalizačních šachet a v 
plánu je oprava chodníku kolem paneláku k nádraží v Lukavici a komunikace s 
chodníkem pod nadjezdem (od školy k sokolovně) v Lukavici. Získali jsme územní 
rozhodnutí k výstavbě inženýrských sítí pro 10 rodinných domů v Lukavici u 
hřiště. Intenzivně se pracuje na další dokumentaci potřebné ke stavebnímu 
povolení. Věřím, že ještě letos stavbu zahájíme. 
 
Z důvodu zvýšení ceny vody a zvyšujících se nákladů na provoz čistírny odpadních 
vod, schválila Rada obce nový Ceník služeb platný od 1.1.2018. Vodné se zvýšilo 
o 1,- Kč na 19 Kč/m3 a stočné o 2,- Kč na 20,- Kč/m3 pro obyvatele.      



V souvislosti s vodou došlo i ke změně ve vyúčtování stočného v bytových 
domech. Nově se počítá podle skutečné spotřeby vody, což při spotřebě vody do 
35 000 l na osobu a rok, přinese poplatníkovi finanční úsporu oproti 
dosavadnímu paušálnímu poplatku za stočné. U rodinných domů z důvodu 
špatné kontroly vypouštěného množství odpadních vod (vlastní studna apod.), 
zatím stočné zůstává paušálem 35 m3/osobu a rok, který je daný vyhláškou č. 
120/2011 Sb. Tuto úpravu jsme museli udělat pro dodržení zákona o vodovodech 
a kanalizacích, který obci ukládá přednostní účtování stočného podle skutečné 
spotřeby vody a sledování jejího množství (odečet) podle patního vodoměru 
bytového domu.    
 
Přeji hezký závěr zimy. Věnujme ve zbývajících kratších dnech více času knížkám, 
kultuře nebo zimním sportům a naberme sílu a energii na jaro, kdy nás to více 
potáhne ven, do přírody nebo na zahrádky, kde budeme například plnit ty nové 
kompostéry :-)    
 
 
Laďa Velický 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

Zasedání zastupitelstva v roce 2018 
 

15.2. Lukavice 
12.4. Vlachov 

14.6. Slavoňov 
13.9. Lukavice 

 
Říjen 2018 – Volby do zastupitelstva obce. 
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MÍSTNÍ POPLATKY V ROCE 2018 

Poplatky se vybírají OD 1. DUBNA 2018 

- Poplatek ze psů 2018 - splatnost k 31.5.2018 

- Pronájmy zahrádek, pozemků 2018 - splatnost k 31.5.2018 

- Vodné za rok 2017 - splatnost k 31.5.2018 dle Ceníku obce č.27 

- Stočné za rok 2017 - splatnost k 31.10.2018 dle Ceníku obce č.27       

  paušální platba 630,- Kč/osoba 

  Bytové domy mají jiný režim platby vodného a stočného dle   
platného ceníku obce.  

- Poplatek za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, 
třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 2018 - 
splatnost k 31.10.2018 dle Obecně závazné vyhlášky č.1/2017: 

  400,- Kč/rok/osoba s trvalým pobytem 

  400,- Kč/rok/nemovitost bez osoby s trvalým pobytem 

Informace o výši poplatků získáte na obecním úřadě: 

- E: ou.lukavice@seznam.cz      T: 583 444 151 

Informace k platbě poplatku:  

- v hotovosti na obecním úřadě  

- bezhotovostním převodem na účet obce u ČS   

  č. účtu: 1905640349/0800 

  do zprávy pro příjemce uvádějte, prosím, své jméno a adresu.  

 

mailto:ou.lukavice@seznam.cz
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Zprávy ze školky a školy aneb jak to vidí lukavické děti. 
 
Zpravodajství měsíc po měsíci od posledního občasníku ☺ 
Listopad: 
V rámci celostátního projektu Příběhy bezpráví NÁVŠTĚVA U PANA JANA JANKŮ 
V listopadu jsme byli v Hanušovicích navštívit pana Jana Janků. Pan Janků byl 
nadšený. Je mu 96 let. Hodně toho zažil. Jeli jsme tam kvůli tomu, že jsme se 
zajímali o jeho život. Prožil ho velmi těžký, byl totiž v době komunismu odsouzen 
k trestu smrti jen proto, že byl skaut. Naštěstí vše přežil.    
          Saša a Dany B. 
Prosinec: 

Konec roku byl ve znamení prožívání blížících 
se svátků. Přesto jsme ve školce uvítali 
návštěvu z míst, které nám znějí exoticky 
nevánočně. Přijeli manželé Podolští se svými 
papoušky. 
U nás ve školce bylo představení papoušků. 
Zjistili jsme, jak jsou papoušci krásná zvířata a 
jak jsou těžká na výchovu. Když se totiž 
papouškovi kakadu nevěnujete, oškube si peří 
a sežere se zaživa. Předvedli, jak mají silný 
zobák a když roztáhnou křídla, jsou obrovští. 
Ukazovali nám, jaké povely poslouchají – třeba 
„bobek, poleť, procházka...“, jeden z nich 
dokáže mluvit a dokonce telefonovat.  

         Matouš, Peťa a David 
A nyní již skutečně svátečně vánočně laděné příspěvky. 
Škola i školka si společně vyjely do předvánoční Olomouce, kterou všichni 
známe z náměstí plného punčového opojení. My si však vyjeli za kulturou. 
Školka navštívila v Divadle hudby úžasné představení Víti Marčíka a jeho teatru 
Setkání před Betlémem. Výjimečné bylo představení samotné  
i to, že nás doprovázely a s námi sdílely i mnohé maminky.  
Školáci si velmi vkusně oblečení a slavnostně naladění užili balet Louskáček. 
V Olomouci se konal Louskáček, balet a příběh. Bratr a sestřička se hádali o 
panenku a roztrhali ji, ale byl tam taky kouzelník a spravil ji a přepadli je myši a 
byl tam taky myší král a pak už byli všichni dospělí a vesele tancovali a připojili 
se i jejich kamarádi a tancovali až do konce. Líbilo se mi to, hlavně ty myši.  
            
          Milan Žváček 



Vyjeli jsme do Olomouce do divadla na představení Louskáček. Všichni byli 
krásně oblečeni a všichni se moc těšili. Naše škola seděla v první řadě a pak 
musela odejít dříve kvůli vlaku, a tak jsme o přestávce šli na balkonky, abychom 
nerušili ostatní, až budeme odcházet. Všichni jsme si to pořádně užili a já měla 
pořádný zážitek, strašně se mi to líbilo a všechno bylo úžasné. 
              Šarlota Wonkeová 
Celý měsíc jsme se všichni připravovali na společný jarmark. Letos opět 
nechyběl koncert žesťů ze ZUŠ Zábřeh, koncert dětí a vystoupení školáčků 
s představením na motivy Mrazíka a básničky Mrzne a mrzne a mrzne... Nově 
jste si mohli vyzkoušet pod odborným vedením starších dětí vánoční tradice a 
zvyky.  
Do školky přišel Ježíšek a přinesl nám: didaktické hry, kočárek, postýlku, 
panenku, koníčka, soupravu na úklid, knihu, dřevěnou farmu, vlak Regiojet 
 i s kolejema, auto policejní, modelínu, kamion s vrtulníkem, nářadí – vrtačku  

a šroubovák a ... moc si to stále užíváme. 
Školáci si své dárky užili po prožití tradiční spirály. 
My, děti ze školy, jsme dostaly od Ježíška 
encyklopedie, lego, písek a další dárky. Moc jsme si 
ale užily hlavně vánoční spirálu, nesly jsme svíčky 
ve spirále, která byla vytvořena z větviček, 
 a zapálily si světlo. Poslední čtyři týdny jsme 
tvořily betlém a četly každý den pohádku. 

                                                         Naty, Lea, Eliška, Míša 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 



Těsně před Vánocemi jsme však ještě vyrazili na Výchovný koncert. 
Koncert se odehrál v Zábřehu a byl zajímavý, protože tam hrály různé nástroje – 
např. housle, klavír, ale i mobily. Měli tam dirigenta na dálkové ovládání a čtyři 
děti hrály na popelnice. 
                             Adam, Max, Pepa 
Leden: 
Nový rok se většinou nese ve znamení předsevzetí, nových, lepších zítřků. Jak 
vidí svou budoucnost naše děti? 
Eliška ze školky: aby se mi po prázdninách líbilo ve škole. 
Viktorka bude pravidelně chodit k holiči. 
Lukášek by rád začal trénovat s hasiči. 
Elenka by chtěla jít na farmu a jezdit na koni. 
Martínek si přeje, aby se mu u paní logopedky lépe dařilo. 
Maruška bude víc pomáhat mamince. 
Mireček bude více sportovat. 
Adélka: budu se snažit, abych byla ještě hodnější a za odměnu dostala více 
koníčků. 
 
Školáci si vzali za svůj velký úkol – změnu školní zahrady!  
Zahrada se nám líbí, ale chce prostě vylepšit. Proto jsme na školním parlamentu 
vymysleli mnohé změny. Moc se na vylepšení těšíme! Hlavně na prolézačky, 
jezírko, živý plot a na chýše! 
             Nick, Kouba, Ondra 
Za vedení můžeme říci, že myšlenky dětí jsou vyslyšeny. V současné době 
probíhají jednání o financování proměny z evropských fondů a rovněž i jednání 
se zahradní architektkou.  
 
Ať už jsou Vaše osobní přání a předsevzetí jakákoliv, naši milí přátelé školy,  
kéž se Vám plní tak, jako nám. 

 

Základní škola a Mateřská škola Lukavice 

pořádá 

 MAŠKARNÍ KARNEVAL PRO DĚTI 

kdy? sobota 17.února 2018 ve 14 hodin 

kde? sokolovna v Lukavici 

http://www.predskolaci.cz/snehova-vlocka/4006


Svoz tříděných plastů a nápojových kartonů probíhá vždy 

poslední pátek v měsíci. Pokud dochází ke změně, což je většinou na přelomu 
roku, jste o ní včas informováni. 
Informace, které jsou pro vás důležité vkládáme do InfoKanálu obce a 

přicházejí vám formou SMS zpráv. Tento systém se osvědčil, na zprávu se 
můžete podívat kdykoli, mobil má naprostá většina z nás. Hlášení slyšet 
nemusíte nebo můžete zapomenout. Kdo ještě InfoKanál nemáte a máte zájem 
stačí se zastavit na obecním úřadě, nahlásit telefonní číslo a ostatní za vás již 
vyřídíme. Je to bezplatné. 
Zpět k odpadům. 

Termíny přistavení kontejneru pro mobilní svoz  
objemného odpadu + nebezpečného odpadu z EKO-UNIMED 
s.r.o. jsou: 

6. - 7. dubna   a   26. – 27. října 
 

Pokud máte potřebu vyklízet tento odpad v jinou dobu obracejte se např. na 
EKOSERVIS Zábřeh, kde si můžete objednat kontejner, případně tam tento 

odpad sami odvézt. Co se týká likvidace stavebního odpadu platí 

obdobné, nejedná se o odpad komunální, tedy každý si zařizuje jeho likvidaci  
na vlastní náklady. 

V poslední době se množí případy odkládání pytlů s komunálem do 

kontejnerů na papír (těch modrých). Nebo někdo nasype stavební odpad do 
kontejneru s bioodpadem…žhavý popel do komunálního odpadu, je to nutné? 
Hořící kontejner se musí prolít vodou, následují opravy poničeného plechu…a 

v konečném součtu to zaplatíme všichni. Přitom v ohradě stojí kontejner 

na popel…Co dodat? Asi jen to, že u čerstvě opraveného bytového domu už 
kontejner na komunální odpad stát nebude.  
Buďme tedy ohleduplní k sobě navzájem, je to náš prostor, naše „společné 
hnízdo“. 
 
Teď jen maličko k místním poplatkům, jsou zveřejněny na 4. straně občasníku 

a prosíme Vás, začínají se vybírat nejdříve v dubnu, důvodem jsou 

inventury, uzavření předchozího roku a nastavení nového a také audit 

hospodaření obce. Děkujeme za pochopení.                               -oú- 
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Hasiči Lukavice 
 
V roce 2017 měla naše jednotka 25 výjezdů. 

Z toho 15 požárů, 5 dopravních nehod, 3 

technické zásahy, 2 plané výjezdy.  

Proběhly také 2 taktická cvičení a 3 práce pro 

obec. 

 

S naší technikou jsme se zapojili do 

předváděcích akcí v mateřských a základních 

školách, dětských dnů a dalších akcí v našem 

okolí. Naskytla se nám  

i příležitost vodou doplnit parní lokomotivu, která projížděla Lukavicí.  

 

V rámci našeho výcviku a zdokonalení se 

někteří z nás zúčastnili kurzu zdravovědy a 

obsluhy motorových pil. A abychom se 

v získaných znalostech zdokonalili, pokáceli 

jsme na žádost obce několik stromů. 

 

Chtěli bychom poděkovat sponzorům, kteří nemalou částkou přispívají 

k dovybavení naší techniky. V loňském roce to byl Obecní úřad Lukavice 

(náš hlavní sponzor ☺), Hella Autotechnik Mohelnice, Olomoucký kraj a 

Povodí Moravy. 

 

Myslete na to, že žhavý popel z kamen nepatří do kontejneru na 

komunální odpad. Na popel je určen jiný kontejner.  

Kvůli této neukázněnosti byl odvezen kontejner na komunální odpad, 

který sloužil jedné části Lukavice. 

 

Děkujeme za Vaši přízeň v roce 2017 a připomínáme, že nás najdete na 

stránkách facebooku. 

https://www.facebook.com/HasiciObceLukavice/ 
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Lukavice          11.956,- Kč 
Vlachov    2.480,- Kč 
Slavoňov         6.024,- Kč 
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Možná už jste si všimli, možná ještě ne, že máme u bytového domu v Lukavici 
č.p.81 nové čapí hnízdo na speciálně k tomuto účelu postaveném sloupu. 
Společenství vlastníků v bytovém domě 81-82 se rozhodlo pro rekonstrukci 
pláště domu a původní hnízdo muselo z komína bývalé kotelny pryč. Stavební 
práce byly zahájeny s ohledem na odlet čápa a v mezidobí bylo také vyřízeno 
povolení na přemístění hnízda vydané Krajským úřadem Olomouckého kraje. 
Teď už jen chybí vyjádření čapí rodinky, doufejme, že změnu přijmou a všichni 
budou spokojení. 
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